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P R O T O K Ó Ł  NR XXXVII/2017 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 30 października 2017r.  w sali  Domu Kultury           

 w Kotlinie w godz. od 10.00 do 12.10 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

       Otwarcia  XXXVII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Tomasz 

Kosiński witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, 

radnych, sołtysów i radnego Rady Powiatu Jarocińskiego Walentego Kwaśniewskiego. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nieobecny na sesji był radny Zenon Osicki.  

Listy obecności radnych,  sołtysów i zaproszonych osób stanowią załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Do porządku obrad, przedstawionego przez Przewodniczącego Rady nie wprowadzono 

żadnych zmian.  

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady z analizy  oświadczeń  majątkowych za 2016 rok. 

8. Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych za 2016 rok. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny  2016/2017, w tym o 

wynikach egzaminów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kotlin 

na lata 2017 - 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Kotlinie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową  im. Marii Konopnickiej w Kotlinie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w 

Magnuszewicach. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Arkadego Fiedlera w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Arkadego Fiedlera w Sławoszewie z siedzibą w 

Parzewie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanych 

nieruchomości stanowiących własność Gminy. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na 2018 rok. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2017 rok.   

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Kotlin. 

20. Zaopiniowanie wniosku Wójta Gminy  o dofinansowanie  budowy dróg transportu 

rolniczego. 

21. Wolne głosy. 

22. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

23.  Zamknięcie obrad.   

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy. 

      Do protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy, który wyłożony został do wglądu na 

posiedzeniu  wspólnym stałych Komisji Rady w dniu 27 października br.  i przed dzisiejszą 

sesją  nie wniesiono uwag. 

Protokół  został przyjęty przez Radę jednogłośnie -  14 głosami za. 

 

4. Interpelacje, wnioski  i zapytania 

Radny Tomasz Graczyk wnioskował o poprawienie asfaltu na ul. Słowackiego w Kotlinie 

oraz o postawienie ławki przy chodniku wzdłuż drogi Poznańskiej między ulicą 11 Listopada 

a ul. 3 Maja. 

Radna Beata Skowrońska zapytała kiedy zostanie  realizowane zadanie z funduszu 

sołeckiego  na świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, uchwalone uchwała zebrania sołeckiego w 

sierpniu? Radna dodała, że obawia się, że prace na świetlicy mogą być nie zrealizowane w 

tym roku i środki z funduszu przepadną. 

Wójt Gminy Mirosław Paterczyk odpowiedział, że zadanie nie jest zapomniane i  będzie 

realizowane jak zwolnią się moce przerobowe, ale na pewno do końca roku będzie 

wykonane. 

Radna Beata Skowrońska powiedziała, żeby termin remontu świetlicy nie  kolidowało                      

z zaplanowanymi  na grudzień imprezami. 

Sołtys Zbigniew Kostrzewski zwrócił uwagę, że zaplanowane boisko w Racendowie                       

z funduszu sołeckiego na rok 2016 r. nie zostało do tej pory wykonane. Wójt ciągle obiecuje 

i przedłuża terminy realizacji. 

Wójt odpowiedział, że prace nie mogły się rozpocząć ze względu na pogodę i rozmoknięty 

teren.  Jak tylko  warunki i możliwości pozwolą, to prace ruszą. 

Radna Marta Hudak powiedziała, że wójt składał te same deklaracje na poprzedniej sesji w 

sprawie budowy boska w Racendowie i dodała, że na pogodę nie będziemy już zganiać, bo 

była dobra. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

        Przewodniczący Rady poinformował, że uchwały podjęte na 36. sesji Rady Gminy  

odbytej 29 września br.  oraz zgłoszone wnioski i interpelacje radnych przekazał Wójtowi 

Gminy w dniu 4 października 2017 r. 

W dniu 23 października br. otrzymał od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Jarocinie 

informację o wynikach przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za rok 2016. 
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6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady. 

      Wójt przedstawił informację o wykonaniu uchwał Rady informując, że uchwały podjęte 

na ostatniej sesji przekazano w dniu 4 października br. do Wielkopolskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Poznaniu i do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

w dniu 11 października br. została przekazana uchwała ws. zmiany budżetu Gminy na rok 

2017 do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Poza tym uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na 

stronie  BIP Gminy. 

W okresie od ostatniej sesji Rady Gminy wydał zarządzenia w sprawie : 

- zmiany budżetu Gminy na 2017 r.,  

-  powołania Komisji do spraw brakowania druków ścisłego zarachowania 

wykorzystywanych w Urzędzie Stanu Cywilnego, 

- powołania Komisji do spraw ustalania szkód i szacowania strat powstałych w budynkach 

mieszkalnych, lokalach mieszkalnych i budynkach gospodarczych w wyniku nawałnicy 

w dnia 5 października 2017r. na terenie gminy. 

Wójt złożył informacje z działalności od ostatniej sesji i poinformował o: 

 dokonaniu odbioru końcowego zadania pn. „Przebudowa ulicy Dworcowej w Kotlinie”; 

 złożeniu wniosku do Ministerstwa Sportu i Turystyki w Warszawie o uruchomienie 

środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego -  budowa boiska wielofunkcyjnego i 4-torowej bieżni prostej o długości 

60 m przy Szkole Podstawowej w Woli Książęcej. Kwota dofinansowania wynosi 

87.406,80 zł co stanowi 33% faktycznych nakładów inwestycyjnych – 264 869,36 zł.  

Rozliczenie zostało zaakceptowane i pieniądze zostały przekazane na konto Gminy; 

 podpisaniu umowy z firmą AUTOMATYK z Zbierska na wykonanie odwiertu studni nr 

2 w Kurcewie wraz z budową zbiornika zasobowego. Na podstawie złożonej oferty koszt 

tego zadania wyniesie 393.912,81 zł brutto;  

 unieważnieniu przetargu  na przebudowę ulicy Kołłątaja w Kotlinie – etap I z powodu 

braku ofert; 

 podpisaniu umowy z firmą ART. – AUTO z Ciechanowa na  zakupu i dostawę  

używanego średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP Sławoszew; 

 dokonaniu otwarcia złożonych ofert na udzielenie kredytu bankowego długoterminowego 

w kwocie 1,6 mln zł na sfinansowanie zadań majątkowych. Złożone zostały  4 oferty. 

 ogłoszeniu II przetargu na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach – etap II”. 

 złożeniu 3 ofert na realizację ze środków funduszu sołeckiego budowy siłowni 

zewnętrznej w Racendowie.  Wszystkie oferty przekraczają kwotę zabezpieczoną w 

budżecie; 

 zakończeniu prac przy przebudowie drogi gminnej w Kotlinie na działce 71 i 139 – etap 

I. Prace wykonane zostały systemem gospodarczym przez pracowników Urzędu Gminy; 

 podpisaniu  umowy pożyczki w kwocie 400 tys. zł z Europejskim Funduszem Rozwoju 

Wsi Polskiej w Warszawie. Pożyczka przeznaczona zostanie na sfinansowanie zadania 

pn.  „Odwiert studni głębinowej nr 2 w Wyszkach wraz z budową zbiornika zasobowego 

oraz remontu stacji uzdatniania wody; 

 ujęciu na liście oczekujących  udzielenia pożyczki na sfinansowanie zadania pn. 

„Odwiert studni głębinowej nr 2 w Kurcewie wraz z budową studni głębinowej”. 

Wniosek o pożyczkę został złożony do Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej w 

Warszawie w kwocie 350.000 zł; 

 podpisaniu umowy pomiędzy Ministerstwem Spraw Wewnętrznych i Administracji a 

jednostkami OSP Twardów, Magnuszewice, Wyszki i Wysogotówek o przyznanie 

środków finansowych w formie dotacji w wysokości 16.300 zł a dla OSP Wysogotówek 
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5.500 zł. Warunkiem otrzymania dotacji jest zabezpieczenie środków własnych przez 

ww. jednostki OSP w takiej samej wysokości jak przyznana dotacja.  Za przyznane 

środki wykonane zostaną remonty remiz OSP. 

Do informacji Wójta nie zgłoszono uwag. 

 

7. Informacja Przewodniczącego Rady z analizy  oświadczeń  majątkowych za 2016 rok. 

     Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni  zobowiązani do złożenia 

oświadczenia majątkowego za rok 2016  złożyli oświadczenie  w terminie  ustawowym do 

30 kwietnia 2017r. i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości. 

Jeden egzemplarz  oświadczeń wraz z kopiami zeznań podatkowych przekazano  w dniu 12 

maja 2017r. do Urzędu Skarbowego w Jarocinie. W tym samym terminie   przekazano 

Wójtowi Gminy kopie oświadczeń majątkowych  radnych w celu udostępnienia ich  na 

stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Kotlin. 

Swoje oświadczenie majątkowe Przewodniczący przekazał Wojewodzie Wielkopolskiemu       

w dniu 27 kwietnia 2017r. 

Wojewoda  Wielkopolski  w piśmie, które wpłynęło do Rady Gminy w dniu 21 września 

2017r. poinformował, że nie stwierdzono nieprawidłowości w  oświadczeniach złożonych 

przez Przewodniczącego Rady i przez Wójta Gminy. 

Informacja  Przewodniczącego Rady i pismo Wojewody Wielkopolskiego stanowią 

załączniki do niniejszego protokołu. 

Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8. Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych za 2016 rok. 

Informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2016 rok przedstawił  Wójt Gminy. 

Oświadczenia majątkowe : sekretarza, skarbnika, kierowników jednostek organizacyjnych  

Gminy  i osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Wójta  złożone zostały               

w ustawowym terminie do dnia 30 kwietnia 2017r. 

Jeden egzemplarz oświadczeń  wraz z kopiami zeznań podatkowych przekazano do Urzędu 

Skarbowego w Jarocinie. 

Oświadczenie majątkowe Wójta Gminy  wraz z kopią zeznania podatkowego przekazano            

w dniu 12 kwietnia 2017r. Wojewodzie Wielkopolskiemu. Wojewoda pismem z dnia 21 

września br. poinformował, że oświadczenie złożono w terminie i nie stwierdzono w nim 

nieprawidłowości. 

Do informacji Wójta Gminy nie wniesiono uwag. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny  2016/2017, w tym o 

wynikach egzaminów. 

   Informacja została szczegółowo omówiona przez dyrektorów szkół podstawowych na 

wspólnym posiedzeniu  stałych  komisji Rady   w dniu 27 października br. 

Do informacji nie wniesiono żadnych uwag. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim Adamski 

oraz Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak poinformowali, 

że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 27 września br. projekty uchwał, będące w 

porządku obrad dzisiejszej sesji, za wyjątkiem projektu uchwały w sprawie obniżenia 
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średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2018 

rok,  zostały pozytywnie zaopiniowane. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Kotlin na lata 2017 - 2023. 

    Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/192/2017 

w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kotlin na lata 2017 - 2023, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Kotlinie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową  im. Marii Konopnickiej w Kotlinie. 

    Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/193/2017 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Marii Konopnickiej w Kotlinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  im. Marii 

Konopnickiej w Kotlinie, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w 

Magnuszewicach. 

    Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/194/2017 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

w Magnuszewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w Magnuszewicach, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Arkadego Fiedlera w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Arkadego Fiedlera w Sławoszewie z siedzibą w 

Parzewie. 

   Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/195/2017 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Arkadego Fiedlera w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Arkadego Fiedlera w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej. 

    Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/196/2017 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanych 

nieruchomości stanowiących własność Gminy. 
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     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XXXVII/197/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanych nieruchomości 

stanowiących własność Gminy, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

    Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/198/2017 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na 2018 rok. 

       Przewodniczący  stałych Komisji Rady poinformowali, że na wspólnym posiedzenia 

komisji w dniu 27 października 2017 r. komisje zgłosiły wniosek o obniżenie kwoty, 

proponowanej przez Wójta Gminy w projekcie uchwały ws. obniżenia średniej ceny skupu 

żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2018 rok z 49 zł za dt na   

48 zł za dt. 

Wniosek komisji Rada Gminy przyjęła 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”   

      Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła 13 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” z 

uwzględnieniem poprawki zgłoszonej przez komisje Rady uchwałę nr XXXVII/199/2017 w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na 2018 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2017 rok.   

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/200/2017 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2017 rok, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Kotlin. 

   Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVII/201/2017 

zmieniającą uchwałę  w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kotlin, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

20. Zaopiniowanie wniosku Wójta Gminy  o dofinansowanie  budowy dróg transportu 

rolniczego. 

       Przewodniczący  stałych Komisji Rady poinformowali, że na wspólnym posiedzenia 

komisji w dniu 27 października 2017 r. komisje zaproponowały złożenie wniosku o 

dofinansowanie budowy 3 dróg transportu rolniczego w miejscowościach: 

 Kotlin II etap (droga wzdłuż torów); 

 Wyszki działka nr 12/11; 

 Wola Książęca dz. nr 6 (droga do pana Kozłowskiego). 

 Rada Gminy w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła opinię nr 3/XXXVII/2017 w 

sprawie wniosku Wójta Gminy Kotlin o dofinansowanie budowy dróg transportu rolniczego. 
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Rada Gminy zaopiniowała  pozytywnie wniosek Wójta  złożony  w Urzędzie Marszałkowskim 

Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu o dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych budowy dróg transportu rolniczego o łącznej długości 1,275  km w miejscowości: 

Kotlin II etap dz. nr 71,139, Wola Książęca dz. nr 6 i Wyszki działka nr 12/11. 

 Opinia nr 3/XXXVII/2017 w sprawie wniosku Wójta Gminy Kotlin o dofinansowanie budowy 

dróg transportu rolniczego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

21. Wolne głosy. 

     Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński odczytał odpowiedź ze Starostwa Powiatowego w 

Jarocinie w sprawie partycypacji w kosztach budowy mostu w Magnuszewicach. W piśmie 

Zarząd Powiatu Jarocińskiego poinformował, że przekaże 300 tys. zł Gminie Kotlin na wskazane 

zadania pod warunkiem przekazania przez samorząd kotliński 800 tys. zł na remont mostu w 

Magnuszewicach.  

    Wójt Gminy wyjaśnił, że w piśmie sugerował, aby Zarząd Powiatu Jarocińskiego przekazał 

środki finansowe na inwestycje gminne w kwocie po 300 tys. zł na trzy wskazane zadania 

gminne: przebudowę drogi wzdłuż torów, ulicę Teodorowska i drogę z Twardowa do 

Racendowa, ale nie użył  słowa warunkuję. Wójt powiedział, że podczas rozmów, Zarząd 

Powiatu deklarował, że przekaże naszej Gminie 300 tys. zł, a On proponował aby Powiat dodał 

jeszcze 200 tys. zł, bo 500 tys. zł w stosunku do 800 tys. zł inaczej wygląda. Po tych rozmowach 

otrzymał pismo, które zostało przedstawione. 

    Przewodniczący Rady T. Kosiński poprosił radnego powiatowego o zabranie głosu w tej 

sprawie. 

   Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski powiedział, że jest w trudniej 

sytuacji.  Jako były wójt i radny powiatowy zna realia gmin i dlatego nie zawsze zgadza się ze 

stanowiskiem radnych powiatowych czy Zarządu Powiatu. Przebudowa mostu w 

Magnuszewicach  tak, czy inaczej wejdzie do planu budżetu na rok 2018 r. Cała inwestycja 

drogowa w Magnuszewicach będzie sięgała kwoty ok. 4,3 mln zł. Udział Gminy byłby bardzo 

wartościowy, jeśli chodzi o konstrukcję współfinansowania. Dodał, że do zmiany władzy w 

powiecie doszło tylko dlatego, że były niesprawiedliwie kierowane środki finansowe. Gmina 

Jarocin przez wiele lat była traktowana lepiej niż pozostałe gminy. Radny powiedział, że obecnie 

udział finansowy gmin w drogach powiatowych jest większy niż powiatu. Podał przykład Gminy 

Żerków, która zadeklarowała 3,5 mln zł udziału w drogi powiatowe, a powiat zwrotnie na 

inwestycje żerkowskie  - 500 tys. zł. Radny powiatowy powiedział, że nie twierdzi, że układ 

kotliński ma być inny i dodał, że samorząd powiatowy będzie wdzięczny jak dostanie 500 tys. zł. 

Przypuszcza, że Gmina Kotlin będzie partycypować w kosztach budowy mostu w 

Magnuszewicach, natomiast kwestia wysokości kosztów, to sprawa do dyskusji. Jeśli chodzi o 

sprawę stawiania warunków, to zdaniem radnego, są to sprawa drugorzędna. Radny stwierdził, 

że najlepiej o pieniądzach rozmawia się w gabinecie, a wszelakie rozmowy przez prasę do 

porozumienia nie prowadzą. Starosta i wójt na pewno dojdą do sensownego porozumienia. 

Radny powiatowy poinformował, że do planu budżetu Powiatu w przyszłym roku wejdzie 

przebudowa drogi Kotlin – Sucha, odcinek od Dobieszczyzny do granic Parzewa.                           

Na zakończenie wystąpienia, radny powiatowy podkreślił, że Powiat Jarociński liczy na 

finansowe wsparcie.  

    Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka wypowiedział się w sprawie planowanego 

remontu mostu w Magnuszewicach.  Powiedział, że radny powiatowy, będąc wójtem twierdził, 

że pieniądze gminne powinny zostać w gminie. Przypomina sobie finansowanie przebudowy 
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drogi powiatowej Kotlin – Sucha. Inwestycja kosztowała 5,5 mln zł i Gmina Kotlin dołożył do 

tej inwestycji 500 tys. zł, to jest nie całe 10%.  

Dziwi się radnym powiatowym, którzy tak ochoczo obarczają gminę, takim dużym 

dofinansowaniem, kwota 800 tys. zł w stosunku do gminnych inwestycji, to bardzo dużo.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że pismo, które wystosowało Starostwo Powiatowe to 

ultimatum i jest nie dopuszczalne i dodał, że zawsze będzie bronił finansów Gminy. Mówił, że 

inwestycja w Magnuszewicach jest robiona od tyłu. Najpierw robi się drogi, a most zostaje na 

końcu. Powiat stawia ultimatum, jak gmina nie da pieniędzy, to radni będą winni, że nie będzie 

mostu w Magnuszewicach.  

     Radny powiatowy W. Kwaśniewski odpowiedział, że radny K. Szyszka źle Go zrozumiał, bo 

zastrzegł, że jest dwa w jednym. W planie budżetu Powiatu na przyszły rok będzie zaplanowany 

odcinek drogi i most w Magnuszewicach w kwocie 1,8 mln zł. Powiat wystąpi do ministerstwa o 

dofinansowanie i wniosek z drugim kontrahentem uzyskuje wówczas dodatkowe punkty.  

     Wójt Gminy powiedział, że rozumie finansowanie na równej zasadzie. Wyjaśniał, że zostały 

wskazane trzy inwestycje gminne do współfinansowania przez powiat po 300 tys. zł, co daje 900 

tys. zł, ale nie zostało to określone jako warunek finansowania. Wójt mówił, że chciałby być 

traktowany jako równy partner. 

      Wiceprzewodniczący Rady K. Szyszka powiedział, że Jarocin nie jest daleko, czy nie można 

było tej sprawy omówić przy stole, a nie wymieniać się pismami. 

     Wójt wyjaśnił, że rozmowy nie toczą się przez kurierów czy prasę, tylko efekt rozmów, na 

dzień dzisiejszy, stał się wynikiem tego pisma. Rozmowy były prowadzone na 3 spotkaniach i 

nie wykluczone, że będą się jeszcze toczyły, bo projekt budżetu będziemy dopiero tworzyć. 

     Radna Dominika Kwiecińska powiedziała, że ma takie same odczucia, jak radny K. Szyszka i 

uważała, że Gmina nie jest traktowana jako partner.  

     Wójt powiedział, że przed gminą stoi wiele zadań jeszcze do zrealizowania, a szczególnie 

inwestycje drogowe i zadania z gospodarki wodno-kanalizacyjnej. Jeśli zapadnie decyzja o 

przekazaniu dofinansowania w kwocie 800 tys. zł  dla powiatu, to w przyszłym roku nie 

zrealizujemy swoich zadań inwestycyjnych. 
 

Wnioski i zapytania złożone przez radnych i sołtysów: 

Radna Marta Hudak wnioskowała, po raz kolejny, o: 

  założenie lampy i naprawienie kostki koło strażnicy w Racendowie; 

 postawienie siłowni zewnętrznej uchwalonej do realizacji ze środków funduszu sołeckiego. 

Radna zwróciła uwagę, że jest listopad, a siłownia nie została jeszcze zamówiona i nie chciałaby, 

aby po raz kolejny pieniądze z funduszu przepadły. Przedstawiła oferty i nie rozumie dlaczego 

nie można zamówić siłowni za kwotę przyznaną z funduszu. Mówiła dalej, że drugi rok 

przepadną pieniądze z funduszu i ma wrażenie, że wsie dzielą się na lepsze i gorsze. Dwa lata z 

rzędu nie mają nic ruszone - boisko nie zrobione i siłownia nie zamówiona.  

Wójt zapytał radną skąd ma pewność, że pieniądze z funduszu przepadną? Wójt wyjaśnił, że 

materiał siewny i bramki są kupione. 

Radna Marta Hudak powiedziała, że słyszy to już drugi rok, a efektów brak. 

Wójt wyjaśnił, że bramki nie mogą być wkopane, bo teren jest nieuporządkowany. 

Radna M.Hudak mówiła, że to wszystko jest nie poważne, bo wójt obiecuje, a potem się 

wycofuje. Wcześniej było za sucho teraz jest za mokro. 

Wójt odpowiedział, że jak było sucho to była wywożona ziemia z wykonanych rowów. 
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Radna M.Hudak powiedziała, że teraz okazuje się, że jest za mało ziemi. Fundusz został 

przyznany, a pieniędzy nie ma. Są zebrania wiejskie, a wójta na zebraniu nie ma. Ludzie są 

bardzo zdenerwowani. 

Wójt zapytał radną, czy była na ostatnim zebraniu? 

Radna M.Hudak odpowiedziała, że była na dwóch wcześniejszy, na których nie było wójta. 

Wójt wyjaśnił, że za fundusz odpowiada skarbnik i On. Fundusz jest realizowany. Dokumentacja 

na boisko jest przygotowana, trawa i bramki zakupione.  Natomiast ze względu na to, że 

powierzchnia tego terenu jest usytuowana nierówno, to wyrzucono tam ziemię. Jego zadaniem 

jest to teraz wyrównać, zasiać trawę i wkopać bramki i dodał, że w tym roku na pewno uda się to 

zrobić. Wyjaśniał dalej, że zebranie w sprawie funduszu sołeckiego to nie wybór sołtysa i nie 

musi w nim uczestniczyć.  

      Radny Radosław Wałkiewicz zapytał, czy jest gwarancja na wykonaną kanalizację w 

Wysogotówku, ponieważ droga przy przystanku autobusowym i w kilku innych miejscach 

została uszkodzona i w czyjej gestii będzie jej naprawienie? 

Wójt odpowiedział, że jest gwarancja. 

Sołtys Jarosław Tomaszewski złożył następujące wnioski: 

   o usunięcie słupków po tablicy ogłoszeniowej na ul. J.J.Śniadeckich; 

 dostarczenie worków na śmieci do sołtysów, ponieważ mieszkańcy pytają się o nie; 

 wyjaśnienie dlaczego ZGO nie odbiera odpadów zielonych w innych workach; 

 podcięcie akacji przy ul. J.J.Śniadeckich na przeciw posesji państwa Dekertów, 

rosnących  na terenie probostwa; 

 przeniesienie lub oczyszczenie słupa ogłoszeniowego przy ul. Rymarkiewicza. 

Wójt wyjaśnił, że jeśli chodzi o wycięcie akacji to trzeba udać się do właściciela. 

Radny Lucjan Antczak wnioskował o podcięcie topoli przy drodze powiatowej w Kotlinie na 

odcinku od cmentarza w kierunku Racendowa. 

Radny Zdzisław Staszak złożył wniosek o wykonanie przeglądu drzew przy ul. Powstańców 

Wlkp., ponieważ kilka drzew jest chorych. 

Radna Beata Skowrońska podziękowała powiatowi za usunięcie pni przy szkole w Sławoszewie 

oraz złożyła następujące wnioski: 

 od trzech miesięcy zgłasza wnioski o odwrócenie znaków i uzupełnienie pobocza przy 

drodze Kotlin – Sucha, na łuku drogi przed skrzyżowaniem do Kurcewa i do chwili 

obecnej jest to nie wykonane; 

 naprawienie uszkodzonej  barierki na skrzyżowaniu drogi powiatowej Kotlin –Sucha z 

drogą do Kurcewa; 

 naprawienie chodnika przy drodze powiatowej w Sławoszewie na odcinku od stawu do 

remizy; 

 wycięcie drzewa przy drodze powiatowej w Sławoszewie naprzeciw posesji państwa 

Banaszaków; 

 przycięcie gałęzi drzew przy drodze powiatowej w Sławoszewie przy placu zabaw i 

boisku (centrum); 

 założenie lampy na istniejącym słupie oświetleniowym przy posesji nr 43 w Sławoszewie 

(tzw. Dolinka). 

Radna Dominika Kwiecińska: 

  wnioskowała o rozważenie możliwości uruchomienia w Szkole Podstawowej w Kotlinie 

świetlicy środowiskowej na jeden miesiąc w czasie wakacji;  
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 zapytał, jaka jest odpowiedź w sprawie zgłoszonego wniosku o założenie lustra na 

skrzyżowaniu drogi powiatowej w Twardowie; 

 wnioskowała o założenie 3 słupków odblaskowych przy drodze gminnej, ul. 

Twardowska; 

 zapytała o możliwość założenia lampy w Twardowie na Osadach.  

Wójt odpowiedział, że lampa została już założona. 

Radny Tomasz Graczyk wnioskował o założenie 2  lamp przy ul. Twardowskiej - naprzeciw 

cmentarza i posesji p. Hadrzyńskiego. 

Radny Lucjan Antczak zapytał o dąb, będący pomnikiem przyrody, który podczas wichury 

został uszkodzony.  

Wójt odpowiedział, że drzewo musi zostać takie jakie jest ze względu na to, że stanowi pomnik 

przyrody. 

Sołtys Zbigniew Kostrzewski wnioskował o założenie lampy przy remizie w Racendowie, bo 

nadal jest ciemno, przełożenie kostki przed remizą i pobudowanie siłowni zewnętrznej. 

Radny Krzysztof Szyszka wnioskował, aby przy układaniu harmonogramu odbioru odpadów 

komunalnych w przyszłym roku,  nie było takich długich okresów po między terminami odbioru 

(6 tygodni zimą jest za długo). 

Pan Marian Żurek uczestniczący w obradach sesji zabierając głos powiedział, że  zwraca uwagę, 

żeby nie przejadać i nie przetańczyć środków z funduszu sołeckiego. Uważał, że  fundusz 

sołecki należy przeznaczać na konkretne sprawy, aby z tych środków został majątek. 

Wnioskował o utrzymanie dróg, a szczególnie zwracał uwagę, że jednostronne wykaszanie 

rowów mija się z celem. Proponował, aby gmina zakupiła kosiarkę.  

 

 

22. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

Wójt poinformował, że: 

 pobudowanie chodnika na ul. Dworcowej po stronie od wjazdu szkolnego do ul. 

Norwida jest niemożliwe ze względu rosnące drzewa i bardzo wąski pas; 

 wniosek do  rządowego program  rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej  

pn. Otwarta Strefa Aktywności zostanie złożony w momencie uruchomienia naboru 

wniosków; 

  do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad zostało wystosowane pismo  w 

sprawie wzmożonego i uciążliwego ruchu na drodze krajowej nr 11  w Kotlinie; 

 oświetlenia przy remizie w Racendowie zostanie  naprawione; 

 kostka brukowa przy strażnicy w Racendowie  jest uwzględniona do realizacji; 

 utwardzenie drogi do lasu przy posesji Andrzejewskich nie jest zaplanowane w 

inwestycjach i  nie może zostać wykonane w tym roku; 

 w sprawie wniosku o odprowadzenie wody przy drodze powiatowej w Woli Książęcej 

na odcinku od p. Kasperczyka do stacji uzdatniania wody sprawa jest rozstrzygnięta na 

takim etapie, że Starostwo Powiatowe w Jarocinie zobowiązało się w całości wykonać to 

zadanie, a Urząd Gminy w zamian ma wyciąć krzaki przy drodze powiatowej w 

Orpiszewku; 

 postawienia znaku „stop” przy drodze powiatowej w Woli Książęcej przy posesji nr 112  

i drodze gminnej Wysogotówek -Wola Książęca  przy posesji nr 63   zostało ocenione 

pozytywnie przez Powiatową Komisję ds. Zarządzania Ruchem na Drogach 

Powiatowych i Gminnych; 
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 wniosek o ustawienie na drodze gminnej  - Poniatówce znaku „Teren zabudowany” 

został wysłany do zaopiniowania do Powiatowej Komisji ds. Zarządzania Ruchem; 

  szlaban parkingowy i pachołki na placu przy świetlicy wiejskiej w Sławoszewie nie 

sprawdzą się. Wójt odpowiedział, że znajdzie inny materiał np. słupki betonowe; 

 wykaszanie trawy i podcinanie  żywopłotu na placu w centrum Sławoszewa już się 

rozpoczęło; 

 żywopłot przy ul. Waliszewskiej w Kotlinie został już przycięty; 

 przeniesienie obrady komisji Rady Gminy do Domu Kultury uważał za bezpodstawne, 

bo musimy sami siebie zdyscyplinować, a wtedy będzie wszyscy lepiej słyszeć. 

 

23. Zamknięcie obrad. 

     Przewodniczy Rady Tomasz Kosiński poinformował, że uroczysta sesja z okazji 

Narodowego Święta Niepodległości odbędzie się 8 listopada br. o godz. 11.00, a sesję 

poprzedzi Msza Święta w kościele pw. św. Kazimierza w Kotlinie o godz. 10.00. 

          Dziękując za udział, Przewodniczący Rady zamknął XXXVII sesję Rady Gminy Kotlin. 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 

Przewodniczący Rady 

/-/ Tomasz Kosiński 

 

 


